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Protokoll fört vid sammanträde med Svenska Kennelklubbens kommitté för Särskilda 
Rasspecifika Domaranvisningar måndag 2023-05-15. 
 
 

Närvarande 

Ordinarie ledamöter: Maritha Östlund-Holmsten, ordförande, Anna Törnlöv, Julia 
Hierner, Maria Lönnhammar, Nina Karlsdotter. 

Från SKKs kansli: Helena Skarp, chef Avel och Hälsa 

Journalistisk bevakning: Åsa Lindholm 

Protokoll: Lotta Olsson 

 

§ 32 Sammanträdet öppnas 

Ordförande hälsade alla välkomna och förklarade mötet öppnat.  

 
§ 33 Val av justerare 
Att justera dagens protokoll valdes Nina Karlsdotter. 
 
§ 34 Fastställande av dagordning 
Dagordningen gicks igenom, en ny punkt lades till: presentation gällande genetiska 
samband och exteriör, Sofia Malm Persson, fastställdes därefter. 
 
§ 35 Föregående protokoll 
Föregående protokoll gicks igenom och lades därefter till handlingarna 
 
§ 36 Resultatrapport 
Resultatrapporten gicks igenom och lades till handlingarna.  
 
§ 37 Information från ledamöter och kansli 
Ordförande: Rapporterade att hon deltagit på Svenska Brukshundklubbens kongress. 
Ett välordnat arrangemang med positiv stämning och där det blev en del förändringar i 
förbundsstyrelsen. 
 
Kansli: 
Helena Skarp: Rapporterade från det senaste mötet med den internationella 
samarbetsgruppen för att motverka exteriöra överdrifter, ICECDogs International 
Collaborative on Extreme Conformations in Dogs. I gruppen finns representanter från olika 
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intressegrupper och många olika länder som Storbritannien, Kanada, Danmark och Irland. 
Syftet med gruppen är att överbrygga och uppmuntra till informationsutbyte mellan de 
olika intressegrupperna.  
Man jobbar nu med att ta fram två definitioner: Vad är en sund hund? Där närmar man sig 
nu målet men det har blivit en lång text och det har varit många diskussioner.  
Den andra definitionen är Vad är en exteriör överdrift? Där är det svårt att få med allt.  
Man jobbar för att göra dessa definitioner till en internationell standard. Arbetet är inte 
lätt och flera av de deltagande länderna vill inte ta med kennelklubbarna i arbetet vilket är 
något som Helena tycker att man måste ha. Det är stora skillnader mellan länderna hur 
stor andel av ett lands hundar som finns inom kennelorganisationerna, i vissa länder är det 
bara 10-15 % av hundpopulationen. 

Rapporterade också om det webbinarium som hon och Thomas Uneholt hållit om 
hälsofrågor och SKKs arbete med detta. Välbesökt och många frågor ställdes. 
 
Sekreterare: Rapporterade om hur det går med det nya hälsoprogrammet för mops, 
fransk- och engelsk bulldogg, RFG-S. Ett hundratal hundar är nu undersökta, de flesta 
har fått grad 1 men glädjande är att många får grad 0, dvs hundar med helt besvärsfri 
andning. Fler veterinärer kommer att utbildas den 1 juni och efter den utbildningen 
kommer vi att få en tillfredsställande täckningsgrad för Sverige så att hundägarna inte 
behöver åka alltför långt för att undersöka sina hundar. 
 
§ 38 SRD 
 
a) Inkomna SRD sammanställningar. 
Till dagens möte hade flera SRD sammanställningar för 2022 inkommit: 
- Collie En tydlig och omfattande sammanställning där man även redovisat hur dessa 

frågor hanteras i hemlandet. Klubben vill att rasen ska vara fortsatt listad. 
 

- Tysk schäferhund En välskriven sammanställning där rasklubben bl a skriver 
Rasklubbens inställning är dels att rasens förekomst på SRD-listan är omotiverad 
mot bakgrund av antalet noteringar, dels att SRD-rapporterna är otillräckliga som 
underlag för att minska förekommande exteriöravvikelser. Klubben använder sig 
nu av SRD på sina egna specialer. SRD-K vill gärna ta del av dessa rapporter 
 

- Boxer En bra och analyserande sammanställning där klubben sammanfattar:  
Boxern i Sverige har förändrats under det senaste decenniet, framför allt då i 
huvudtypen. Vanligt förekommande är fortfarande övertypiska boxer med runda, 
oädla huvuden och alltför korta nospartier, vilka påverkar hälsan negativt. Vi har 
också uppmärksammat det senaste året hundar med för lång tunga som också 
påverkar andningsförmågan. Hundens förmåga att andas försämras, vilket 
påverkar såväl hundens vardag som möjlighet att prestera vidolika funktions- och 
arbetsprov. Vi kan ännu ett år konstatera att det inte skett någon positiv 
förändring på boxerns exteriör sedan senaste SRD rapporteringen. 
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- Dogue de bordeaux En ej komplett sammanställning som gjorts av specialklubben 

då egen rasklubb saknas. Man skriver där att Det är av största betydelse att en 
dogue de Bordeaux inte har groteska dimensioner eller är överviktiga. Man anser 
att rasen ska vara fortsatt listad. 

 
- Grand danios En välskriven sammanställning där klubben konstaterar att det  

fortfarande finns mycket att jobba på inom rasen framför allt vad gäller ögon, 
fram- och bakställ samt att förhindra en övertypad molossoid (grand danois) och 
man vill att rasen fortsätter vara listad 

 

- Engelsk bulldogg En bra sammanställning där klubben skriver Vi ser att det är en 
hög andel som får excellent med ck (53% av alla starter premieras med ck). 
Rasklubben ställer sig lite frågande till denna höga siffra, speciellt med tanke på 
att det är en ras med väldigt många rasspecifika detaljer. Vi ser en tendens till att 
en del domare ger ck till individer som kanske ser sunda ut ur domarens perspektiv, 
men inte alltid uppfyller alla rastypiska kriterier – en utveckling som vi inte ser 
positivt på. Både rastyp och sundhet bör uppfyllas för att individen ska erhålla ett 
ck. 
Uppfödarna inom klubben är mycket väl medvetna om de rasbundna hälsoproblem 
som finns. Vid de senaste årens utställningar märks en förbättring av hälsan hos 
rasen. Exempelvis ses numera sällan eller aldrig hundar som uppvisar furunkulos 
eller hudproblem av allvarligare sort, rinniga ögon eller hundar som ”kräks” slem 
vid upphetsning och stress. Detta är ett direkt resultat av uppfödarnas 
uppmärksamhet på problemen. Vi ser dessutom övervägande bra svansar i 
utställningsringarna idag. Kommittén önskar att klubben till nästa års 
sammanställning återkopplar hur man arbetar med rasens överdrifter i hemlandet 
England. 

 
- Staffordshire bullterrier Ännu en välskriven sammanställning. Här uppmärksammar 

klubben bland annat det som finns i Domarkompendiet där domarna ombeds att 
leta efter korrekt bett och noslängd, normal andning och frisk hud. 
Andningsproblem - i form av ofria andningsljud vid exhaltering, snarkning och 
överdriven andfåddhet vid fysisk aktivitet finns beskrivet i rasen och rasklubben har 
kännedom om ett antal staffar som opererat mjuka gommen. Trånga, knipta 
näsborrar förekommer och premieras inte sällan i utställningsringen. Då det finns 
en tendens till normalisering av ofri andning bland hundraser generellt är 
rasklubben mån om att belysa problematiken. Klubben vill att rasen ska vara 
fortsatt listad när det gäller bett och tänder och att andning åter tas upp som ett 
riskområde. 
 

- Yorkshireterrier En analyserande sammanställning där klubben  tar upp att de 
riskområden som nämns som tänder, käkar, tunga och överdriven dvärgväxt inte 
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finns på någon av förra årets rapporter. Utifrån detta tycker klubben att rasen inte 
ska vara fortsatt listad 

 
- Pomeranian även här en välskriven sammanställning. Här konstaterar man att de 

flesta av hundarna som används i avel inte ställs ut men på den del av 
populationen som ställs ut ser man en minskad problematik när det gäller hud och 
päls. Om punkt 2 i SRD, ”kraftlösa släpande rörelser”, ”är rasklubben oförstående 
till varför det tillkommit i SRD. Det är inget problem som är utmärkande för rasen. 
Förekomsten av detta problemområde ligger helt i linje med de allra flesta 
renrasiga hundar. Ett försvinnande litet problem. Rasklubben har en uttalad 
önskan att SRD skall endast innehålla punkt 1, hud och päls. 
 

- Clumber spaniel Klubben skriver bland annat Vi anser att det är viktigt att se till 
helheten när man bedömer exteriören, det vill säga att det är viktigt att clumber 
spanieln är en balanserad hund som ger intryck av styrka och spänst men utan 
överdrifter. Klubben tycker att clumbern ska vara kvar som SRD listad då vi tyvärr 
ser tendenser att det förekommer fler hundar med en överdriven mängd löst skinn, 
större och tyngre öron och därmed lågt ansatta vilket inte är enligt standarden 
eller är till fördel för sundheten. Vi ser även att vissa hundar proportionerligt har 
blivit mer lågställda vilket inte är önskvärt.  

 
- Chihuahua En bra skriven sammanställning där klubben sammanfattar På det stora 

hela så påpekas fortfarande att några få hundar med dålig konstruktion samt 
osunda rörelser. Påpekanden om tänder/bett är det som påpekats mest frekvent i 
rasen. Vi ser även påpekanden om mentalitet. På kommentarer är det flera som 
även påpekat allt för korta nospartier. 

 
- Griffoner Klubben har skrivit en utförlig rapport där de svarat på alla frågor och 

procentuellt tagit fram premiegraderna som fördelats under året. De vill stå kvar 
på listan men önskar att punkten avseende rörelser tas bort då de aldrig anmärkts 
i SRD rapporten.  

 
- Japanese chin Från sammanställningen Framförallt skulle man kunna säga att 

medvetenheten om problemen, att de förekommer och bör undvikas, har ökat. 
Både om ögon, nosar, andning, huvudform och bröstkorgar. Vi har inte upplevt vår 
ras som osund eller som en ras med ögon- eller andningsproblem men visst 
kan det födas hundar som inte är varken utställnings- eller avelsmaterial. Vår ras 
är inte homogen och har aldrig varit och utseendet kan variera otroligt mycket 
bara i en enskild kull. 

 
- King charles spaniel Här konstaterar klubben att det är övervägande positiva 

kommentarer men att man fortfarande saknar noggrant ifyllda SRD- 
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blanketter. Det blir som vi påpekat tidigare ett trubbigt verktyg att jobba med. 
Domarkårens utlåtande om våra hundraser på utställningarna har en mycket stor 
betydelse för framtida avel. Det kan man se tecken på i flera raser som förändrats 
genom åren. På grund av att domarna premierat viss exteriör har avelsarbetet 
blivit mer koncentrerat på detta. Svenska King Charles Spaniel klubben vill 
naturligtvis sträva efter att behålla rastypen men samtidigt fokusera på hälsan. 
Därför är en domares bedömning enligt SRD-kriterierna av varje individ av stort 
värde för klubben. 

 
- Mops Klubben har skrivit en utförlig rapport där de tagit fram premiegraderna som 

fördelats under året. De har startat med en raspresentation för auktoriserade 
domare på rasen och även för de som önskar vidareutbilda sig på mops för att 
uppmärksamma domarna på vad rasklubben anser ska läggas stor vikt vid för att 
undvika att andra problem ska uppstå förutom de som står upptagna i SRD. De har 
svarat på alla frågor utförligt och vill kvarstå på listan.  

 
- Pekingese Skrivit en någorlunda komplett rapport trots att de saknar en del 

kritiklappar, därav har de haft svårigheter att besvara frågorna som ställts. 
Kommittén hade önskat få mer info om vad de som klubb anser om SRD 
skrivningen och vad som görs i rasens hemland och i rasklubben vilket är något att 
tänka på inför nästa sammanställning. 

 
- Shih tzu Här konstaterar klubben att med all den information som SST tillsammans 

med uppfödarna har samlat ihop under de senaste 20 åren så anser vi även detta 
år att vår ras inte behöver vara kvar på SRD-listan.  
Specialklubben för Shih Tzu och uppfödarna har en öppen kommunikation och 
arbetar tillsammans framåt för att hålla rasen frisk och sund. 

 
Kommittén tackar klubbarna för det arbete de lägger ner på sammanställningarna 
vilka är viktiga i arbetet med SRD och dess syfte. Konstateras att i stort sett alla vill att 
deras raser ska vara fortsatt listade för att hålla koll på utvecklingen. Sista dag för att 
skicka in sammanställningar var satt till den till 15 april och kommittén ser framemot 
att till nästa möte kunna ta del av resterande rasers sammanställningar. Något som 
flera klubbar inte tar upp är hur man jobbar i rasens hemland med SRD frågor, ofta är 
rasen numerärt större i det landet och aveln är idag i högsta grad internationell. 

 
§ 39 Revidering av SRD/BSI 
 
Arbetet fortgår och det är ett stort jobb att både ändra utseende och uppdatera det 
som enskilt skrivs om olika raser. 
Protokollsutdrag från CS 2 2023 § 56 gällande att namnbyte vill göras från SRD till BSI. I 
protokollsutdraget står det att det bara ska tas fram en engelsk version men det är inte 
kommitténs tanke utan bara att använda ett och samma namn på dokumentet då det i 
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Norden och inom FCI benämns BSI. Kommittén ser att CS ställer sig positiv till 
namnbytet. 
 

- Den femte april hölls det första mötet med de andra nordiska ländernas BSI 
representanter, mötet hölls via ZOOM. Det som diskuterades under mötet var 
bl a vad varje land hittills gjort när det gäller revideringen. Sverige är de som 
kommit längst men även Finland har hunnit med att kontakta rasklubbar och 
domare. Sverige presenterade sin idé om att ändra utformning av nuvarande 
dokument. Detta mottogs mycket positivt och Sverige fick uppdraget att arbeta 
vidare med sitt förslag. Fler möten kommer att hållas, 20 juni och 30 augusti via 
länk och i november planeras det för ett möte på plats på SKK. 

 
- Möten med ras- och specialklubbar har påbörjats, till dags dato har det hållits 

möten med knappt hälften av de berörda rasernas klubbar. Det har upplevts 
som positivt att man från klubbhåll har fått framföra och diskutera det som nu 
tas upp i SRD och att även få tycka till om hur rapporteringen sker. I stort sett 
alla som hittills deltagit vill att deras ras ska vara fortsatt listad men med något 
justerade skrivningar när det gäller riskområden. De ställer sig också positiva till 
ändrad utformning av SRD häftet.  
 

- Julia och Lotta rapporterade om hur deras arbete går med att jobba fram en 
”dummie” till ett nytt SRD/BSI häfte. Lotta har haft möte med SKKs 
marknadsavdelning om hur de ska hjälpa oss med att sätta själva dokumentet. 
Bilder behöver tas fram och vi kommer i första hand använda det som finns i 
SKKs arkiv och mediabank men kommer även att behöva köpa in bilder. 

 
- Den enkät som skickats ut till våra exteriördomare för att få deras åsikter om 

SRD som dokument och tillämpning skickades ut i april. Av de ca 250 domare 
som har fått enkäten har det inkommit 69 svar. Ett stort tack till alla som 
besvarat enkäten som nu kommer att sammanställas.  
 

- Sofia Malm Persson, SKKs genetiker, höll en mycket uppskattad presentation 
och genomgång av de kopplingar som finns mellan genetik och exteriör kopplat 
till brakycefali. Exempelvis vad den mutation som kallas DVL2 har för effekter 
på en ras exteriör som skallens form, rygg och svansens utseende. Sofia 
förtydligade att det inte går att i avelsarbetet bara ändra på en av de 
egenskaper som en mutation orsakar eftersom dessa har ett genetiskt 
samband. Visade också på de exteriöra delar som, med utgångspunkt i aktuell 
forskning, behöver göras mindre extrema hos våra brakycefala fokusraser för 
att minska deras problematik. Kommittén tackade Sofia och konstaterar att 
denna kunskap behöver spridas i organisationen. 
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- Här diskuterades även hur man fångar upp när en exteriör eller en mental 

detalj blir till en överdrift, när den är nära att ”tippa över kanten” eller redan 
har tippat över och får konsekvenser för hunden välfärd. Syftet med SRD är just 
detta men vi behöver bli bättre på att fånga vi upp detta i tid, alltså innan det 
sker. Mer information och framför allt diskussioner utifrån fakta mellan domare 
och uppfödare behövs för att uppmärksamma detta. Den nya information som 
kommittén vill ta fram att lägga på skk.se hoppas kunna fånga upp detta på ett 
bra och faktabaserat sätt. 

 
 
§ 40 Domarfrågor 

a) Granskning av domarkompendium och kommande exteriördomarkonferenser. 
Till dagens möte hade inte några nya raser inkommit där granskare för domar- 
kompendium behöver utses från SRD-K. 
 

b) Generella domarkonferensen 2024. 
Det preliminära programmet för konferensen, som fanns bifogat dagordningen, 
diskuterades. Kommittén konstaterar att det i det preliminära programmet inte finns 
någon programpunkt för SRD-K deltagande. 
 
§ 41 Avelsfrågor 
Här diskuterades vikten av att öka samarbetet med SKKs avelskommitté, AK. Ett 
gemensamt möte med AK är ett önskemål så snart det finns möjlighet. 
SRD-Ks ledamöter ska vara AKs RAS granskare behjälpliga när det gäller RAS för SRD 
listade raser. Just nu är det inte några RAS för granskning och fastställande gällande 
SRD listade raser.  
 
§ 42 Kennel Fullmäktige, KF 2023 
På förra mötet uppdrogs ordföranden att tillsammans med sekreteraren ta fram 
verksamhetsplan respektive budget för kommitténs arbete 2024-2025. Dessa två fanns 
bifogade till dagordningen och diskuterades ingående. Konstateras att det kommer 
vara mycket arbete för kommittén med att ta fram utbildnings- och 
informationsmaterial som hänger ihop med det nya BSI dokumentet vilket också ska   
implementeras.  
 
§ 43 Protokoll och protokollsutdrag 

a) SKKs centralstyrelse, CS, 2 2023 
SRD-K tog del av protokollet 

 
b) SKKs Domarkommitté, DK 2 2023 

SRD-K tog del av protokollet. 
 

c) DK protokollsutdrag § 34 



  

SKK/SRD-K nr 3-
2023 

2023-05-15 
Sida 8/8 

 
 

 
 SRD-K tog del av protokollsutdraget 
 

d) SKKs Föreningskommitté, FK 2 2023 
SRD-K tog del av protokollet. 
 

e) SKKs Avelskommitté AK 2 2023 
SRD-K tog del av protokollet. 

 
f) SKKs Uppfödar och Kennelkonsulentkommitté, UKK 2 2023 

SRD-K tog del av protokollet. 
 
 
§ 44 Ärenden som inte får offentliggöras innan justering 
Inget ärende befanns falla under denna punkt. 
 
§ 45 Nästa möte 
Ordförande tillsammans med sekreteraren uppdrogs att komma ta fram förslag på 
mötes datum för hösten. 
 
§ 46 Mötets avslutande 
Ordförande tackade alla för ett stort engagemang från alla närvarande och förklarade 
mötet avslutat. 
 
Protokoll 
 
Lotta Olsson 
 
Justeras 
 
Maritha Östlund-Holmsten, ordförande       Nina Karlsdotter, ledamot 
 
Det justerade protokollet redovisar vad som avhandlats vid mötet. Beslut som fattats kan 
dock bli föremål för ändring av SKK/CS. 
 

 

 


